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ÖNKormÁNYZatI HÍrEK

DÖNtÉs Az ADÓssÁGKONszOLIDÁCIÓ-
bAN Nem rÉszesÜLt teLepÜLÉsI 
ÖNKOrmÁNYzAtOK FeJLesztÉseINeK 
tÁmOGAtÁsÁrÁrA KIÍrt pÁLYÁzAtON 
VALÓ rÉszVÉteLrŐL
erdősi László polgármester tájékoztatta a 
Képviselő-testület arról, hogy augusztus első 
napjaiban jelent meg az adósságkonszolidá-
cióban nem részesült települési önkormány-
zatok fejlesztéseinek támogatásárára kiírt 
pályázat. A pályázat benyújtásának határide-
je 2015. szeptember 1. napja, erre tekintettel 
vált szükségessé a rendkívüli testületi ülés 
összehívása. A bevezető után erdősi László 
polgármester ismertette a testület jelen levő 
tagjaival a pályázati kiírásban megfogalma-
zott alcélokat, amelyek alapján a pályázat ke-
retében az alábbi célok megvalósítására igé-
nyelhető támogatás:
a) a település belterületén út, híd vagy járda 

építése, felújítása, karbantartása, 
b) belterületi vízrendezési és csapadékelve-

zetési rendszer kiépítése, felújítása, 
c) köztemető felújítása, ravatalozó építése 

illetve felújítása, temetőközlekedési utak 
építése, felújítása, 

d) olyan épület felújítása, fejlesztése, 
energetikai korszerűsítése, amely 

 da) igazgatási tevékenységet, 
 db) óvodai nevelést, 
 dc) kulturális tevékenységet vagy 
 dd) szociális vagy egészségügyi
  feladatellátást szolgál, 
e) településrendezési tervek készítése,  

valamint 
f) munkahely teremtési programok 

megvalósítása.
A pályázat keretében elnyerhető maximális 
támogatási összeg a pályázó települések la-
kosságszáma alapján került megállapításra, 
amely Herceghalom község esetében 44 MFt 
mértékű támogatást jelenhet. A Képviselő-
testület megvitatta a felmerült beruházási ja-
vaslatokat és a pályázati kiírásban meghatá-
rozott alcélok figyelembe vételével a követ-
kező beruházások megvalósítására irányuló 
pályázat elkészítéséről határozott:
• Az óvoda régi szárnyának felújítása.
• Szabályozási- és településszerkezeti terv el-
készítése. (Jogszabályi változások 2018. dec-
ember 31-ig szükségessé teszik a község te-
lepülésszerkezeti- és szabályozási tervének 
felülvizsgálatát és módosítását, amely nagy-
ságrendileg mintegy 9,5 MFt költséget jelent 
majd az Önkormányzatnak. Erre tekintettel a 
Képviselő-testület szükségesnek tartotta a 
terv elkészítésének költségeit beemelni a pá-
lyázatba.)
• Az Önkormányzat épületének napelemek-
kel történő felszerelése, amely túlnyomó-

tájékoztató a Képviselő-testület 2015. augusztus 13-i 
rendkívüli üléséről
a Képviselő-testület rendkívüli ülésén 5 képviselő jelent meg, így az ülés határozatképes volt. a jelen levő képviselők a javasolt
napirendet egyhangúlag elfogadták.

részt biztosíthatná a hivatal elektromos 
energia felhasználását.
• A Barka köz felújítása.
• Az Akácos utca felszíni vízelvezetés rendbe-
hozatala.
Az újság lapzártáig elkészült a pályázat és a 
bekért árajánlatok alapján a Barka köz felújí-
tása és az Akácos út vízelvezetésének megol-
dása már meghaladta a pályázaton elnyerhe-
tő maximum keretösszeget, ezért ez a két 
alcél nem került be a pályázatba. 

A pOLGÁrmester szAbADsÁGmeGVÁL-
tÁsÁNAK KÖrÜLmÉNYeIt VIzsGÁLÓ 
bIzOttsÁG JAVAsLAtAINAK meGVItAtÁ-
sA És eLFOGADÁsA.
szendrei bence, a vizsgálóbizottság elnöke 
tájékoztatta a Képviselő-testületet arról, 
hogy 2015. augusztus 11-én került sor a vizs-
gálóbizottság második ülésére. Tekintettel 
arra, hogy a vizsgálóbizottság mandátuma 
2015. augusztus 20. napjával lejár, indítvá-
nyozta a bizottság mandátumának 2015. 
november 30-ig történő meghosszabbítását. 
A vizsgálóbizottság 2015. augusztus 11. nap-
ján megtartott ülésén javaslatokat fogalma-
zott meg a Képviselő-testület felé arra vonat-
kozóan, hogy mely személyeket hívja meg 
soron következő ülésére és milyen kérdések-
re kérjen választ a meghívott személyektől.  
A Képviselő-testület úgy határozott, hogy a 
vizsgálóbizottság soron következő ülésére 
meghívja:
Herceghalom Község Önkormányzatának 
polgármesterét, 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
jegyzőjét, 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
gazdasági vezetőjét, 
a 2010–2014 ciklusban tevékenykedő alpol-
gármestert és Galai Katalint, a Humán és 
Környezetvédelmi Bizottság külső tagját. 
A testület egyidejűleg jóváhagyta a vizsgáló-
bizottság által megfogalmazott kérdéséket, 
amelyekre a meghívott személyektől kíván 
választ kapni. A testület a vizsgálóbizottság 
mandátumát 2015. november 30-ig meg-
hosszabbította.

IsKOLAteJ bIztOsÍtÁsA Az ÁLtALÁNOs
IsKOLÁbAN És Az ÓVODÁbAN
A Képviselő-testület a 2015. évi költségvetési 
terve megvitatásakor döntött arról, hogy 
2015. évben mindkét gyermekintézményben 
az iskolatejet biztosít a gyermekek részére. 
Az év első felében a Bicskei Mezőgazdasági 
Zrt. bruttó 240 forint/liter áron biztosította 
az iskolatejet a gyermekintézményekben, a 
2015. szeptember 1-től december 31-ig terje-
dő időszakban bruttó 230 forint/liter áron 

vállalta a tej szállítását. A Képviselő-testület 
felhatalmazta erdősi László polgármestert a 
szállítási szerződés aláírására.

LÁtOGAtÁssAL eGYbeKÖtÖtt KApCsO-
LAtFeLVÉteL szŐLŐsGYULA teLepÜLÉsseL
makay István alpolgármester emlékeztetőül 
elmondta, hogy a Képviselő-testület koráb-
ban úgy határozott, hogy megkeresi Szőlős-
gyula és más határon túli magyarlakta tele-
pülés polgármesterét testvérközségi kapcso-
lat kialakítása céljából. Első lépésként Szőlős-
gyula polgármesterével vettük fel a kapcso-
latot. sápi sándor polgármester úr, Szőlős-
gyula polgármestere a 2015. augusztus 28–
30. közötti hétvégére meghívta Hercegha-
lom község vezetését a kapcsolatfelvétel lé-
tesítésével és kialakításával kapcsolatos 
egyeztetésre. makay István alpolgármester 
a delegáció tagjainak erdősi László polgár-
mester urat, a Humán és Környezetvédelmi 
Bizottság elnökét, a Pénzügyi és Település-
fejlesztési Bizottság elnökét, és saját szemé-
lyét, mint a kapcsolatfelvétel előterjesztőjét 
javasolta. Csizmadia zsuzsanna, a Pénzügyi 
és Településfejlesztési Bizottság elnöke je-
lezte, hogy személyes okok miatt nem tud 
részt venni a delegáció munkájában. A Kép-
viselő-testület egyetértett a delegáció sze-
mélyi összetételével, a kiutazás költségeinek 
fedezetéül 200.000 forint költségkeretet biz-
tosít az általános tartalékkeret terhére azzal, 
hogy a kiutazás költségeiről történő elszá-
molás 2015. szeptember 4-ig megtörténik.
A testületi ülés után a kiutazás időpontja 
2015. szeptember 4–6. közötti hétvégére 
módosult.

Dr. Kovács Judit jegyző

KÉPVISELŐI
FOGADÓ ÓRA

2015. SZEPTEMbER 28-án HÉTFŐN
17–19 óra KÖZÖtt

a KulturÁlIs EgYHÁZI
KÖZpoNtbaN

CSIZMADIA ZSuZSA 
CZINEGE JÁNOSNÉ

ERDEI LÁSZLÓ
HuNYA KRISZTINA

MAKAY ISTVÁN
SZENDREI bENCE

fogadóórÁt tart, mElYrE
sZErEtEttEl vÁrjÁK HErcEgHa-

lom érdEKlődő polgÁraIt.
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KÖzÉtKeztetÉsI szOLGÁLtAtÁsI 
szerzŐDÉs mÓDOsÍtÁsA
Az Emberi Erőforrások Minisztériuma által ki-
adott, 37/2014. (IV. 30.) számú rendelet új táp-
lálkozás-egészségügyi szabályokat határozott 
meg az óvodai és iskolai közétkeztetésre. A 
jogalkotó a rendelet alkalmazásának időpont-
ját 2015. szeptember 1. napjában állapította 
meg. A szolgáltató a megnövekedett minősé-
gi követelményekre tekintettel kezdeményez-
te a szolgáltatási szerződés módosítását. Az 
ülésen megjelent Kisfalvi István közbeszerzési 
szakértő, aki tájékozatta a Képviselő-testületet 
arról, hogy nincs törvény akadálya a szolgálta-
tási szerződés módosításának. A Képviselő-
testület támogatta a Bereax Bt.-vel kötött köz-
étkeztetési szolgáltatási szerződés vállalkozói 
árának 10%-kal történő emelését. 
A napirend kapcsán a Képviselő-testület dön-
tött az Általános Iskola és a Herceghalmi Csi-
csergő Óvoda étkezési térítési díjainak emelé-
séről is. Az étkezési térítési díjak emelésére 
utoljára 2013-ban került sor, amikor a Képvise-
lő-testület 3%-kal emelte a szülői hozzájárulás 
mértékét. A Képviselő-testület úgy határozott, 
hogy 5 %-kal emeli a gyermekintézmények-
ben az étkezési térítési díjak mértékét, egyide-
jűleg felkérte dr. Kovács Judit jegyzőt, hogy a 
következő testületi ülésre készítse elő az étke-
zési térítési díjakról szóló rendelet módosítá-
sát. Az új térítési díjak várhatóan 2015. novem-
ber 1. napjától kerülnek bevezetésre.

A 2015/16-Os tANÉVre beNYÚJtOtt 
FeLsŐOKtAtÁsI ÖsztÖNDÍJpÁLYÁzAtOK 
eLbÍrÁLÁsA
A Képviselő-testület döntése alapján a 
2015/16-os tanévre, a felsőfokú oktatási in-
tézményekben tanuló herceghalomi fiatalok 
részére kiírt pályázat keretében bereczki Do-
rottya, bíró Nikolett, Dula marina, egedi 
erika, Farkas tamás, Görömbei blanka, Kul-
csár szilvia, Nagy Dániel Csongor, rákóczi 
Annamária, szendrei máté, Végh András, 
Végh Veronika Olívia és miklós Gergely ré-
szesülnek ösztöndíjban.  A 4/2009. (II.10.) szá-
mú, a felsőfokú oktatási intézményben tanu-
ló herceghalomi fiatalok részére nyújtandó 
ösztöndíj alapításáról szóló rendelet alapján 
a Képviselő-testület az eredményes pályázók 
részére havonként 5.000 forint és 15.000 fo-
rint közötti összeget állapíthat meg.

beFeKtetŐI meGKeresÉs IpArI terÜLet 
meGVÁsÁrLÁsÁrA
Az elmúlt időszakban egy befektető azzal a 
kéréssel kereste fel Önkormányzatunkat, 
hogy tejtermék gyártására alkalmas épületet 
bérelne, vagy az üzem kialakításához alkal-

tájékoztató a Képviselő-testület 2015. szeptember 8-án 
tartott nyilvános és zárt üléséről
a 17 órakor kezdődő képviselő-testületi ülés rendhagyó módon zárt üléssel kezdődött. a testület 5 napirendi pontot tárgyalt zárt ülés 
keretében, ezt követően további négy napirend nyilvános ülés keretében került tárgyalásra. a nyilvános ülésen részt vett dr. major 
miklós, a budakeszi járási Hivatal hivatalvezető-helyettese.

mas területet vásárolna. A befektető érdeklő-
dést mutatott az Önkormányzat tulajdoná-
ban levő egyik ipari terület iránt is. Tekintet-
tel arra, hogy a befektető által megvásárolni 
szándékozott terület kisebb, mint az Önkor-
mányzat tulajdonában álló terület, első lé-
pésként – földhivatali eljárás keretében tör-
ténő – telekmegosztásra van szükség. Külön 
tárgyalásokat igényel a leválasztandó terület 
kijelölése, tekintettel arra, hogy a telekmeg-
osztás különböző módozatai mellett más 
lesz az egyes közművekhez való hozzáférés 
lehetősége, amely természetesen értéknöve-
lő, vagy értékcsökkentő tényezőként hathat. 
Ennek megfelelően célszerűnek látszik há-
rom ár megállapítása, úgymint összközmű-
ves, részlegesen közművesített, illetve csu-
pán szennyvízcsatornával ellátott. Az árat to-
vább árnyalja, hogy a megosztás után egyes 
kialakításra kerülő telkekhez nem vezet majd 
kialakított út. A Képviselő-testület kifejezte 
azon szándékát, hogy a befektetővel történt 
egyeztetéseket követően a kért terület érté-
kesítését támogatja.

A HerCeGHALmI spOrteGYesÜLet 
KÉreLme
A Herceghalomi Sportegyesület és annak 
jogelődje, a Budaörsi Kistérség Sportegyesü-
let 8 éve biztosít sportolási lehetőséget a 
herceghalmi gyermekeknek. Évente 70–75 
gyermek sportol az egyesület keretei között. 
A 2013 júniusa óta a Budaörsi Kistérség 
Sportegyesület a nevét Herceghalmi Sport-
egyesületre változtatta. Az előterjesztés 
megvitatása után a testület úgy határozott, 
hogy a fentiekre tekintettel a Herceghalmi 
Sportegyesület részére 360.000 forint össze-
gű támogatást nyújt, amely 2015. évi költség-
vetésben tervezésre került.

tÁJÉKOztAtÓ A bUDAI-INVestteL
KApCsOLAtOs peres eLJÁrÁsOKrÓL
Dr. Kovács Judit jegyző tájékoztatta a Képvi-
selő-testület a Budai-Invest Ingatlanfejlesztő 
Kft.-vel, illetve annak jogutódjával kapcsola-
tos peres eljárásokról. A Képviselő-testület a 
peres eljárásokról szóló jegyzői tájékoztatást 
tudomásul vette, egyidejűleg döntött arról 
is, hogy 500.000,-Ft keretösszeget biztosít a 
peres eljárás ügyvédi költségeire, mely ösz-
szeg a 2015. évi költségvetés általános tarta-
lékkerete terhére kerül kifizetésre.

ÁrNYÉKOLÓ És esŐFOGÓ eLŐtetŐ 
FeLHeLYezÉse Az OrVOsI reNDeLŐ 
beJÁrAtA FÖLÉ
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
egyik tagja kezdeményezte, hogy az orvosi 

rendelő bejárata fölé kerüljön felszerelésre 
egy árnyékoló és esőfogó előtető, amely a 
rendelő előtti várakozást komfortosabbá te-
heti. Az előtető megvalósításával kényelme-
sebbé válhatna a várakozást azok számára, 
akik a rendelési idő előtt érkeznek, illetve 
akik az influenzás időszakban nem kívánnak 
egy légtérben várakozni az ott levő betegek-
kel. A Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
ülésén javaslat hangzott el arra vonatkozóan, 
hogy a képviselő-testületi döntés előtt kér-
jük ki Varga tamás építész véleményét arról, 
hogy a megépítendő előtető mennyiben be-
folyásolná az utcaképet. Varga tamás épí-
tész szakvéleményében kifejtette, hogy nem 
javasolja az előtető építését, tekintettel arra, 
hogy a javasolt funkció betöltésre egy nor-
mál méretű előtető nem alkalmas. Ahhoz, 
hogy az előtető az alatta állókat megvédhes-
se az időjárás viszontagságaitól, olyan nagy 
felületű előtetőt kellene építeni, amely a ron-
taná az utcaképet.

A 2015/16-Os tANÉV INDÍtÁsA
Az ÁLtALÁNOs IsKOLÁbAN
Horváthné Gacsályi marianna iskolaigazga-
tó a 2015/16-is tanév kapcsán több kéréssel 
kereste meg az Önkormányzatot. Igazgató 
Asszony kéréseinek túlnyomó többségét az 
ülés időpontjára megoldotta az Önkormány-
zat. A kérések között szereplő informatikai 
eszközök beszerzése olyan költséget jelente-
ne, amely a 2015-ös költségvetési évben már 
nem valósítható meg. A Képviselő-testület 
javasolta, Igazgató Asszony az iskola infor-
matikai eszközigényét a 2016. évi költségve-
tési koncepció tárgyalásakor terjessze a Kép-
viselő-testület elé. Az új tanév zökkenőmen-
tes indításához az Igazgató Asszony egy pro-
jektor és egy vetítővászon beszerzését kérte 
az első osztályosok részére. A Képviselő-tes-
tület a kérelmet támogatta.

LAbOrAtÓrIUmI szŰrŐVIzsGÁLAtOKrA 
VONAtKOzÓ AJÁNLAtOK meGVItAtÁsA
Lakossági igény merült fel arra vonatkozóan, 
hogy a településen lehetőség nyíljon labora-
tóriumi szűrővizsgálatok elvégzéséhez szük-
séges helyben történő mintavételre. A min-
tavétel előre meghatározott időpontokban, 
a háziorvosi rendelőben történne. Az ajánlat-
tevők vállalják a mintavételt, a minták szak-
szerű szállítását, továbbá a kapott eredmé-
nyek teljes körű dokumentálását. A Képvise-
lő-testület a legkedvezőbb ajánlatot adó, Dr. 
pintér márk háziorvos, egyéni vállalkozó 
ajánlatát támogatta.  
(A témáról részletes tájékoztatás a lap 4. olda-
lán olvasható.)
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vatalozó szigetelési munkálatainak megren-
deléséről. A vállalkozóval történt felmérés 
során megállapításra került, hogy a szigete-
lési munkálatok előkészítéséhez bontási és 
földmunkákat kell elvégezni, amelyek a szi-
getelésre vonatkozó árajánlatban nem szere-
peltek, ezért erre árajánlatok bekérése vált 
szükségessé. A Képviselő-testület úgy hatá-
rozott, hogy a temetőkápolna szigetelésé-
nek előkészítéséhez szükséges bontási mun-
kálatok elvégzésével a  T & T Solutions Infor-
matikai Szolgáltató és Tanácsadó Kft.-t bízza 
meg bruttó 847.253,- Ft értékben, mely ösz-
szeg a 2015. évi általános tartalékkeret terhé-
re kerül kifizetésre.

dr. Kovács Judit jegyző

A szeNNYVÍzCsAtOrNÁVAL eLLÁtAtLAN 
terÜLeteKrŐL tÖrtÉNŐ HÁztArtÁsI 
szeNNYVÍz eLszÁLLÍtÁsÁrÓL szÓLÓ 
reNDeLet mÓDOsÍtÁsA
Herceghalom közigazgatási területén – bel-
területen és külterületen együttesen – össze-
sen 15 lakóingatlan van, amely nem csatlako-
zik a szennyvízcsatorna hálózathoz. A vízgaz-
dálkodásról szóló törvény előírja, hogy az 
Önkormányzat rendeletet alkosson a háztar-
tási szennyvíz begyűjtésére és elszállítására 
irányuló közszolgáltatás megszervezéséről, 
amelynek a Képviselő-testület 2013. decem-
ber 17-én eleget tett a 24/2013. (XII.31.) szá-
mú rendeletet elfogadásával. A rendelet 1. 
számú mellékletét képezi az a közszolgálta-

Örömmel értesítjük minden kedves Pácien-
sünket, hogy 2015. októbertől, minden hétfő 
reggel fél héttől háziorvosi rendelőnkben le-
hetőség nyílik a laborvizsgálatokhoz szüksé-
ges vérvételek lebonyolítására. Az Önkor-
mányzattal történt egyeztetésnek megfelelő-
en elsősorban a krónikus, a közösségi közle-
kedést csak nehézségek árán igénybevevő la-
kosat várjuk.  Kapacitástól függően örömmel 
vesszük az egészségtudatos életmód iránt el-
kötelezett herceghalmi polgárok meg jele né-

tási szerződés minta, amelynek feltételei sze-
rint az érintett lakosok a közszolgáltatást 
megrendelhetik a Transfekál Kft-től, akivel az 
Önkormányzat közszolgáltatási szerződést 
kötött a feladat ellátására. A szolgáltató a 
2013 decemberében adott árajánlatát nem 
tudja tovább tartani, így a jelenlegi 1. 800 fo-
rint/m³ + ÁFA összegben meghatározott szol-
gáltatási díj mértéke 2015. szeptember 15-től 
2.000 forint/m³ + ÁFA összegre módosul.

A temetŐKÁpOLNA szIGeteLÉsÉVeL 
KApCsOLAtOs bONtÁsI mUNKÁLAtOK 
eLVÉGzÉse
A Képviselő-testület 2015. június 17-i rendkí-
vüli ülésén döntött a temetőkápolna és a ra-

sét is. A vérvételre történő bejelentkezés ren-
delési időben, Nyúl Katalin asszisztensnő-
nél, a 06 23 319 433-mas telefonszámon, 
péntek 10.45-ig történik. Kérjük betegeinket, 
hogy a vérvételen történő megjelenés a reg-
geli gyógy szerek bevétele után, éhgyomorra 
történjen.

ezúton is köszönöm a Herceghalmi Önkor-
mányzat szíves támogatását!

Dr. Pintér Márk háziorvos

Egészségmegőrzés önkormányzati támogatással

Hobbi  kézműves kirakodóvásár 8–19 óráig. 
Jórészt herceghalomi, azaz helyi vállalkozók, 
kézművesek mutatják meg, kínálhatják por-
tékájukat, de a Zsámbéki-medence ősterme-
lői, kézimunka készítői is meghívást kaptak 
rendezvényünkre. Feltétel, hogy kizárólag sa-
ját készítésű termékkel jelentkezzenek a kira-
kodók. 
old-motors veterán motoros Klub 2015. 
évi találkozója.
A Pannónia MGTSZ Veterán Motoros Szakosz-
tálya ez évi túraversenye Herceghalmon két 
futammal, és egy bemutatkozó motorozással 
a falu területén. A résztvevők felvonulnak és 
versenyeznek különböző korú motorokkal. 
daNÚvIa motoros találkozót is ekkor és itt 
tartják. 

a helyi asszonyok és civil szervezetek 
bográcsos finomságokat (egytálételt), va-
lamint házi süteményeket sütnek. Ver-
senyt rendezünk, kié a legkapósabb süte-
mény, kié fogy legjobban?
begyújtjuk falukemencénket, ahol a „Ma-
lacsütő fesztivál” előfutáraként ropogós  ma-
lac pecsenye készül. 
Fellépnek helyi művészek és civil szervezetek, 
valamint a környékről meghívott előadók 
(művészek, amatőrök, műkedvelők). 
Zumba bemutató, Herceghalom Kultúrájáért 
Egyesület tánccsoport múlt idéző nosztalgia 
tánc előadása, hastáncosok, tűztáncosok, fér-
fi akrobatikus táncbemutató (Bailandó).
megnyitjuk  a víztoronyban a „Múlt és jelen 
Herceghalmon” című kiállítást, ami zömé-
ben  herceghalomi művészek munkáiból és az 
itt lakók régi tárgyaiból mutat be egy különle-
ges válogatást rácz Ferenc rendezésében.

A hagyományokat folytatva ekkor lesz a foci-
pályán a Herceghalom-perbál labdarúgó 
mérkőzés.
a herceghalomi kedvencek (képek, fotók, 
tárgyak) kiállításának megnyitója lesz a Kultu-
rális Egyházi Központban.
A bemutatók, kiállítás megnyitók között és 
utána örömzene, koncertek. Fellépők között 
van bereczki Dorottya népdalénekes és még 
mások. 
tűzgyújtás 20.30-kor lesz.

„magyarország szeretlek” 
2015. szeptember  26.

Programok Herceghalomban

AZ ARADI VÉRTANúKRA
EMLÉKEZüNK 

október 6-án, 11 órakor
a HErcEgHalmI élEtfa előtt

Ünnepi beszédet mond makay István
alpolgármester
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vENdégségbEN

látogatás Kárpátalján, szőlősgyula településen
folyó oktatásról, annak nehézségeiről és örö-
meiről. Együtt néztük meg az épülő óvodát, 
ahol jelenleg is intenzív munka folyik, szeret-
nék még ebben az évben azt átadni, ahol közel 
100 gyermeket kívánnak elhelyezni. Az óvoda 
gyönyörű, modern, a legújabb követelmé-
nyeknek megfelelően, magyar tervek alapján 
épül. Sok segítséget kaptak angol barátaiktól, 
magyar önkormányzatoktól, holland önkénte-
sektől és kevesebbet Ukrajna illetékes minisz-
tériumától. Elmondásuk szerint külső segítség 
nélkül soha nem tudták volna álmukat, hogy 
saját óvodájuk legyen megvalósítani. Az épü-
let befejezéséhez még segítségre van szüksé-
gük, hátra vannak még a gépészeti berende-
zések, a konyha felszerelése, a terep rendezé-
se, a különböző belső munkálatok, szerelvé-
nyek, korlátok, világító testek stb. stb. beszer-
zése. Jelenleg a kút fúrása, a terep rendezése, a 
kerítés alapjának építése folyik.  Ebéd és az azt 
követő konzultáció után késő délután zuhogó 
esőben indultunk haza. 
Látogatásunk alkalmán állapítottuk és ta-
pasztaltuk meg, hogy egy nagyon szép he-
lyen fekvő színtiszta magyar települést ismer-
hettünk meg, ahol egyszerű, de szeretetteljes 
családias fogadtatásban és vendéglátásban 
részesültünk, ahol nagyon kedves embereket 
ismertünk meg, és külön nagyon jó érzés töl-
tött el mindnyájunkat, hogy a fogadtatásuk 
olyan volt, mint amikor egy régi ismerős, ba-
rát érkezik hozzájuk. A településre vezető 
utak rendkívüli módon elhanyagoltak, sűrű 
és mély tengelyt törő kátyúk találhatók a ha-
tártól a faluig. A belső úthálózat is hasonló 
színvonalú, nincs pénz a felújításukra és a 
közeljövőben nem is számíthatnak arra, hogy 
ebben a magyar lakta térségben infrastruktu-
rális fejlesztések lesznek. A látottak és tapasz-
taltak alapján fontosnak és szükségesnek 
tartjuk számukra és számunkra is a kapcsolat-
felvételt, igen fontos a jelenlegi politikai és 
háborús viszonyok miatt is a testvéri segít-
ségnyújtás, hogy élhetőbb és reménytelje-
sebb legyen az otthonmaradásuk. 
Feltétlenül szükségesnek tartjuk az anyagi és 
erkölcsi segítségnyújtást minél előbb, hogy 
álmaikat részben és egészében megvalósít-
hassák. Elhatározásunk, hogy gyűjtést szerve-
zünk, amelynél testületi döntéssel lehetősé-
günkhöz képest az önkormányzatunk is tá-
mogatásba részesíti Szőlősgyula települését. 
A kapcsolatfelvétel részleteinek rögzítését a 
tervezett ünnepélyes megkötés időpontjára 
készítjük el.

Makay István alpolgármester

A szőlősgyulai fotókat Zsendej Tihamér a 
Panoramio helyi szerkesztőség munkatársa ké-
szítette.
A beszámolóhoz kapcsolódó felvételeket az in-
ternetről töltöttem le.  Néhány témáról csak téli 
kép állt rendelkezésre.

Sz.Gy.

2015. szeptember 4-én és 5-én látogatást tet-
tünk Szőlősgyula településen, Kárpátalján. A 
delegáció tagjai, erdősi László polgármester, 
makay István alpolgármester és Czinege Já-
nosné a Humán és Környezetvédelmi Bizott-
ság elnöke voltak. A látogatás célja testvér-
községi kapcsolat kialakítása volt. 
Szeptember 4-én pénteken 7 órakor a Coop 
melletti parkolóból indultunk az ukrán határ 
felé. Az időjárás borongós, szeles az utazás-
hoz nagyon megfelelő volt az előző napok 
hőségéhez képest.
A határon Tiszabecsnél nehézkes és hosszú 
ideig tartó ellenőrzésen estünk át, a rendszer-
váltás és uniós csatlakozás után elszoktunk az 
ilyen típusú vám és határellenőrzésektől. 
Szőlősgyulára kissé kalandos, igen rossz útvi-
szonyok megtétele után érkeztünk meg. Út-
közben a tájékoztató táblák hiánya, ill. cirill 

betűs ukrán feliratok, valamint az elképesztő-
en rossz útviszonyok miatt a közel 30 km-es 
távolságot kb. 3-3,5 óra alatt tettük meg. Az 
egyik településen útbaigazítást kértünk egy 
középkorú férfitől, hogy melyik úton men-
jünk tovább, az emberünk elcsodálkozott és 
felvilágosított bennünket. „Uraim! Itt utak 
nin csenek, itt csak irány van”!
A faluba érve sápi sándor polgármester úr 
fogadott és köszöntött bennünket munkatár-

saival, majd a bemutatkozások után, rövid tá-
jékoztatást adott a településről, és ismertette 
a délutáni programot. Ennek során ismerked-
tünk meg az iskola igazgatójával, és a telepü-
lés fiatal lelkészével. Látogatást tettünk a pa-
rókián, bemutatásra került a templom, a ha-

rangláb és annak története. A lelkész úr, tájé-
koztatást adott a település hitéletéről, amely 
90%-ban református, és az iskolában I. osz-
tálytól IX. osztályig szinte teljes létszámban 
van hitoktatás. Kora este foglaltuk el szállá-
sunkat egy nagyon kedves családnál 
Garanyiéknál. A finom vacsora után hossza-
san beszélgettünk és kb. negyed egy óra kö-
rül tértünk nyugovóra.

Másnap szombaton az önkormányzat hivata-
los helyiségében adtuk át az általunk ajándék-
ba vitt herceghalmi zászlókat, több példány-
ban Herceghalom Monográfiáját, települé-
sünkről szóló különböző ismertetőket és az 
Etyeki Juhász pincétől vásárolt fehér és vörös 
borokat. Ezek után a két település kapcsolat-
felvételének lehetőségeiről tárgyaltunk, majd 
erdősi László polgármester meghívta Herceg-
halomba sápi sándor polgármestert és Sző-

lősgyula település vezetőit a kapcsolatfelvétel 
hivatalos és ünnepélyes megkötésére. A meg-
beszélés után az igazgató asszony vezetésével 
látogattuk meg a 120 gyermekkel működő 9 
osztályos iskolát, valamennyi tantermet végig-
jártuk, az igazgató asszony beszámolt az ott 

Általános Iskola
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vékenységének a szakmai segítését tartom. A 
Polgármesteri Hivatal vezetőjeként arra fogok 
törekedni, hogy – szakértelemmel és felelős-
séggel dolgozó munkatársaimmal együtt – a 
hivatal zökkenőmentes működését a további-
akban is fenntartsuk és az ügyek intézése so-
rán minden esetben a lakosság érdekeinek 
megfelelően, jogszerűen és méltányosan jár-
junk el. Alapvetően konfliktuskerülő személyi-
ség vagyok, véleményem szerint a közösség 
érdekeit leginkább értelmes kompromisszu-
mokkal lehet szolgálni.
Munkám során ezen elveket kívánom követni 
és minden erőmmel azon leszek, hogy az 
Önök bizalmát kiérdemeljem.
Tisztelettel,

dr. Kovács Judit

Az ügyeletet ellátó orvos reggel 8 órától dél-
után 14 óráig a helyszínen tartózkodik, ezt kö-
vetően a fogorvosi ügyelet telefonszámán tör-
tént bejelentés után 15 percen belül a rende-
lőben rendelkezésre áll. 
(Tehát 14 óra után először célszerű felhívni az 
ügyeletet, és mire a beteg a rendelőbe érkezik, 
addigra a fogorvos is rendelkezésre áll.)

Az ügyelet ellátásában résztvevő fogorvosok:
dr. baumann Nóra Zsófia
dr. tókos rozália
dr. sárvári anna
Az ügyeletet végző Szolgáltató: 
Baumann Dental és Marketing Kft.

alakuljon ki. A szélessávú internet kínálta elő-
nyökből a helyi vállalkozások is profitálhat-
nak, hiszen gyorsabbá, rugalmasabbá válhat 
működésük, javulhat a versenyképességük. A 
szélessávú vezetékes hálózat kiépítésével 
párhuzamosan, folytatódik a 4G hálózat bőví-
tése is, amely meghaladta a 91%-os kültéri la-
kossági lefedettséget. További információ a 
fejlesztésekről a telekom.hu/fejlesztes webol-
dalon olvasható.

Forrás: Herceghalom honlapja

Erdősi László polgármester és Pál Gábor mű-
szaki munkatárs több alkalommal is elment 
az építkezések helyszínére és tájékozódtak a 
munkák felől. A munkák terv szerint halad-
nak, a HÁLÉP számára megszabott határidőt 
elmondásuk szerint tartani tudják, hacsak az 
időjárás ezt meg nem akadályozza.

Sz.Gy. szerkesztő

Kedves Herceghalmiak!
Tisztelettel tájékoztatom Önöket arról, hogy 
2015. augusztus 24. napjától a jegyzői felada-
tokat én látom el a településen. Azt gondolom, 
hogy sokan ismernek már, hiszen 2009 no-
vembere óta polgármesteri referensként dol-
gozom a Polgármesteri Hivatalban. Úgy vé-
lem, hogy az elmúlt években megfelelő szak-
mai tapasztalatot szereztem ahhoz, hogy 
meg pályázzam és elnyerhessem a megürese-
dett jegyzői állást. Itt ragadom meg az alkal-
mat, hogy ezúton is köszönetet mondjak elő-
dömnek, Dr. szmodis Jenőnek azért a jogal-
kalmazási és jogértelmezési gyakorlatért, 
amelyre közös munkánk során szert tehettem.
2002-ben közgazdászként diplomáztam a 
Nemzetközi Üzleti Főiskola Vállalkozás Szakán. 

2015. október 1. napjától Herceghalom lakosai 
számára is elérhetővé válik a fogorvosi ügyele-
ti ellátás a Biatorbágy, Szabadság utca 8. szám 
alatti rendelőben.
A fogászati ügyeleti ellátás körébe az alábbi 
ellátások tartoznak:

Hamarosan ide is megérkezik a Telekom még 
gyorsabb internetezést nyújtó fejlesztése Az 
idén, nyár végén megkezdődött Herceghal-
mon is a Telekom nagysebességű, szélessávú 
internet szolgáltatásának kiépítése. Hamaro-
san az itt élő Telekom előfizetők is élvezhetik 
az eddigieknél még gyorsabb internet min-
den előnyét, például az interaktív tévé szol-
gáltatást. A Telekom fejlesztéseinek eredmé-
nyeként országszerte 440 000 háztartás szá-
mára válik elérhetővé a nagysebességű szé-
lessávú internet 2015 végéig, amit a vállalat 
több milliárd forintos beruházással segít elő. 
A herceghalmi lakosokat is érinti a fejlesztés, 
így több mint 2000 itteni új háztartás számá-
ra is megnyílik a lehetőség, hogy használhas-
sák a szupergyors technológiát. De mit jelent 
ez a herceghalmiak számára? Elsősorban na-
gyobb adatátviteli sebességet, a korábbinál 
gyorsabb internetet; olyan érzést, mintha 

A főiskolai évek alatt lehetőségem nyílt az In-
ternational Advertising Association által ki-
adott marketing kommunikációs diploma 
megszerzésére is. 2009-ben végeztem a Károli 
Gáspár Református Egyetem Állam és Jogtu-
dományi Karának jogász szakán. A jogi diplo-
ma megszerzése óta dolgozom a közigazga-
tásban, előtte több mint húsz évet töltöttem a 
versenyszférában.
2009 májusa óta a településen élünk csalá-
dommal. Férjem nyugdíjas vállalkozó, Tamás 
nevű fiam szintén jogász, a Mezőgazdasági és 
Vidékfejlesztési Hivatalnál dolgozik közbeszer-
zési jogászként.
Legfőbb feladatomnak az önkormányzati 
munka törvényességének biztosítását, továb-
bá Polgármester úr és a Képviselő-testület te-

• fogeltávolítás
• vérzéscsillapítás
• idegentest-eltávolítás
• törött fog lecsiszolása
• gyökércsatorna megnyitása
• az előzőekhez szükséges érzéstelenítés
és fogászati röntgen
Az ügyeleti ellátás helye: 
2051 Biatorbágy, Szabadság utca 8.
A fogorvosi ügyelet elérhetősége: 
06/20-562-7593
Az ügyeleti ellátás időpontja:
szombat: 0:00–24:00
vasárnap: 0:00–24:00
ünnepnap: 0:00–24:00

magasabb fokozatba kapcsolnának a számí-
tógépek. Ez pedig egyszerűbb kapcsolattar-
tást, gyors és biztos kép- és videó letöltést és 
-megosztást is jelent. Hamarabb letöltődnek 
az emailek, egyszerűbben és élvezetesebben 
használhatják majd ez előfizetők a közösségi 
oldalakat. Új szolgáltatások válnak elérhető-
vé, így például már itt is élvezhetővé válik az 
interaktív tévézés számos már meglévő funk-
ciója, mint például a megállítható és visszate-
kerhető élő adás, a programozható és egy 
gombnyomással rögzíthető műsorok, a digi-
tális műsorújság, a Videotéka, vagy a tévé 
képernyőjén elérhető változatos online alkal-
mazások. A fejlesztéseknek köszönhetően 
megnyílt az út ahhoz, hogy a legújabb info-
kommunikációs megoldásokra alapozva még 
magasabb minőségű szolgáltatások váljanak 
a herceghalmiak számára is elérhetővé, vala-
mint, a közösségi életet támogató környezet 

Hivatalba lépett Herceghalom új jegyzője

tájékoztató a fogorvosi ügyeleti ellátásról

Herceghalmon is magasabb fokozatba kapcsolhatnak
a számítógépek
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NÉHÁNY GONDOLAT ÁLTALÁNOSSÁGBAN
A „falumeghallgatás”, vagy nevezhetjük falugyűlésnek 
vagy még inkább közmeghallgatásnak, az Önkormány-
zati törvény Képviselő-testületek működéséről szóló 
54. §-a szerint így szól:  „a képviselő-testület évente 
legalább egyszer előre meghirdetett közmeghallgatást 
tart, amelyen a helyi lakosság és a helyben érdekelt 
szervezetek képviselői a helyi közügyeket érintő kérdé-
seket és javaslatot tehetnek. Az elhangzott javaslatra, 
kérdésre a közmeghallgatáson vagy legkésőbb tizenöt 
napon belül választ kell adni.”
Ezek szerint tévedés azt állítani, hogy a falugyűlésen a 
képviselőknek beszámolási kötelezettségük lenne! Be-
számolhatnak, tájékoztathatnak, de a törvény szerint 
az nem kötelező.
A választási szórólapokat és a Hírmondóban megjelen-
tetett kampány cikkeket átnézve én nem találkoztam 
konkrét ígéretekkel. A jelöltek majd mindegyike – és itt 
a független jelöltek írásait is ideértem – ugyanazoknak 
az akut problémákkal történő foglalkozást ígérték, ami 
nem azonos azok konkrét megoldásának ígéretével, 
hanem hosszabb távú programjuk részét képezik. Tehát 
tévedés azt állítani, hogy a levélben felsorolt „kortes 
szövegek” kizárólag a Fidesz által támogatott jelöltek 
közleményei. Mindezeknek az ígéreteknek a szolgálta-
tók terhére történő megvalósítása pedig értelmezhe-
tetlen állítás. 
A Képviselő-testület az Önkormányzati törvénynek 
megfelelően megalkotta ciklustervét, amelyben töb-
bek között helyet kapott minden olyan, a település ér-
dekeit szolgáló feladat, amelyeket a választások során 
a jelöltek felsoroltak. A levélírónak is tudnia kell, hogy 
2015 nehezebb anyagi körülményeket hozott és ezek a 
nehézségek előrevetítik, hogy kevesebb pénzből kell 
gazdálkodni. A ciklustervben szerepelnek a prioritások 
– megfelelő sorrendben – amelyek megvalósítása a le-
hetőségek függvényében meg fog történni. Egy évvel a 
választások után megvalósulásokat számon kérni nem 
helyénvaló, korai. 
Dr. Szmodis Jenő jegyző távozása Herceghalomból, 
nagyon összetett kérdés. Jegyző úr távozásának valós 
okáról ezidáig nem sikerült hitelt érdemlő információk-
hoz jutni. A jegyzői poszt elkövetkező várományosával 
szemben kissé becsmérlő azt állítani, hogy nem fog ha-
sonló kvalitásokkal rendelkezni, mint elődje. 
Tisztelt Olvasók! Herceghalom Község Képviselő-tes-
tületének nincs FIDESZ frakciója. A négy Fidesz támo-
gatással megválasztott képviselő nem alkot(hat) frak-
ciót. Az együttműködés nem jelent frakciót. Kérdésem-
re elmondták, hogy egyiküket sem zavarja, hogy a kul-
turális élet gördülékenyen megy a községben és nem, 
hogy gáncsoskodnának, mindenben támogatják a civil 
szervezetek működését anyagilag is és közreműködés-
sel is. Ez évi sok százezer forint támogatást jelent a 
költségvetésből, amelyet a testület – említésre sem 
méltó kivétellel – egyhangúlag szokott megszavazni.
Lapszerkesztőként meg kell állapítanom, hogy ha vala-
mi 100 %-osan működik Herceghalomban, az a minden 
szinten működő társadalmi munka. Erről számtalan 
híradásban volt szerencsém beszámolni az olvasóknak.
MI TÖRTÉNT FOCIPÁLYA ÜGYBEN?
Az MLSZ által kiírt pályázaton történő részvételt 
még 2014-ben határozta el a Képviselő-testület.  A 
megvalósítás 34 500 000 forint pályázható összegé-

utánajártunk
a 2015. augusztus 13-i testületi ülésen a Képviselő-testület véleményezte a Hírmondó júliusi számában megjelent olvasói levelet. Ezzel 
kapcsolatban egy nyilatkozatot tett közzé és felkérte a lap felelős szerkesztőjét, hogy a lakosság hiteles tájékoztatása érdekében a 
levélben említett témákról a valóságnak megfelelő tájékoztatást adjon ki. a Hírmondó utánajárt mindazoknak az olvasói levélben leír-
taknak, melyek dokumentumokkal, számadatokkal bizonyíthatóan téves nézeteken alapultak. a kizárólag szubjektív magánvéleményt 
tükröző megnyilvánulások tartalmáért az olvasói levél írójának kell felelősséget vállalnia.

hez 10 367 000 forint önrész volt szükséges. Ezidőtájt 
az önkormányzat még könnyen tudott ekkora összeget 
elkülöníteni a tartalék keretéből. 2015-ben kiderült, 
hogy a község nyert a pályázaton. A Képviselő-testület 
teljesen normálisan reagált a helyzetre, amikor a ren-
delkezésre álló anyagi lehetőségek ismeretében azon 
vitázott, hogy mire van nagyobb szükség, egy műfüves 
pályára 10 millióért, vagy inkább ezt a pénzt az iskola-
bővítésre fordítsák. Végül is arra az elhatározásra jutot-
tak, hogy a pályával az iskola testnevelő munkája is 
nagymértékben javulhat és megszavazták a szükséges 
önrészt, ezzel szabad utat nyitva a műfüves pálya elké-
szítésének. Lakossági lobby tevékenység nyomaival én 
nem találkoztam.
MI VOLT AZ OKA A KÉRDŐÍV
KÖZZÉTÉTELÉNEK?
– kérdeztem Csizmadia Zsuzsa képviselőtől a kérdőív 
elkészítőjétől.
A kérdőív közzétételének az volt az oka, hogy a prioritá-
sokra vonatkozóan információink legyenek, mit gondol-
nak fontosnak a településen élők. A kérdőívnek semmi 
köze nincs a választási programhoz. 1–3. pontig véle-
ményt kértünk. A továbbiakban is 4–7. pontig véle-
ményt nyilváníthattak azok, akik visszaküldték. Az utol-
só táblázat pedig a ciklusterv elkészítéséhez adott infor-
mációkat. Ezt sokan jól is értelmezték, természetesen 
sokan nem foglalkoztak a kérdőívvel.
A kérdőívekkel kapcsolatban a közelmúlt egyik testü-
leti összejövetelén érdemben is foglalkoztak a képvi-
selők, amelyről egy más alkalommal beszámol a Hír-
mondó.
MEGKÉRDEZTÜK HOL TART A KÁPOLNA
REKONSTRUKCIÓ
A kápolna restaurátori munkálatai befejeződtek. A re-
konstrukcióval kapcsolatosan további megrendelések 
is születtek, de ezek az árajánlat szinten maradtak, mi-
vel időközben az önkormányzat anyagi helyzete miatt a 
prioritások között a templom rekonstrukció hátrébb 
szorult. Testületi döntés alapján azért, hogy az eddig 
végzett munkák ne vesszenek kárba és a kápolna álla-
gában se történjen további romlás, az építmény teljes 
körű vízszigetelését az önkormányzat meg fogja ren-
delni és a munkákat el is fogja végeztetni még 2015-
ben.
A Képviselő-testület első alkalommal 7 millió forintot 
szavazott meg a kápolna felújítására. Az eddig, szám-
lákkal igazolható kifizetések összege 3 878 880 forint. 
Tehát hamis az olvasói levél azon állítása, miszerint már 
eddig is a rendelkezésre álló pénz többszöröse lett kifi-
zetve. A testület felmérve a még várható kiadások 
nagyságát, még 7 millió forintot szavazott meg a mun-
kára. Tehát összesen 14 millió forintból lehetne gazdál-
kodni, azonban 1015-ben már nem került betervezésre 
az új keretösszeg. Ezért a kápolna felújítási munkáira 
bármilyen munkafolyamat megrendelése közvetlen 
Képviselő-testületi döntést igényel, a polgármester 
nem járhat el önállóan az ügyben. 
UTÁNA NÉZTÜNK A 2015. ÉVI KÉPVISELŐI TISZTELET-
DÍJAKNAK
A képviselői tiszteletdíjakról az Önkormányzati törvény 
rendelkezik. Ennek alapján a testület 2014. december 
2-i rendes ülésén döntött a tiszteletdíjak alakulásáról. 
Erről és az ezzel kapcsolatos vitákról a Herceghalmi Hír-
mondó 2014. évi decemberi számában részletesen be-

számolt. A témával kapcsolatban olvashatják Erdei 
László megnyilvánulását és Makay István válaszát, 
melynek lényege, hogy a Képviselő-testület 2008 óta 
nem részesült tiszteletdíj emelésben. A Kormányhiva-
tal tájékoztatása szerint 2014-ben volt törvényi lehető-
ség a tiszteletdíjak emelésére. Ide tartozik még, hogy 
Czinege Jánosné képviselőasszony az alapbér és a 
megszavazott emelés különbségét felajánlotta a nyári 
„szociális tábor” költségeinek csökkentésére. 
ÉRDEKLŐDTÜNK A ZÁRSZÁMADÁSRÓL
A zárszámadást a Polgármesteri Hivatal Gazdasági Osz-
tálya készíti el. Ennek valóban május 31-e a határideje. 
A Képviselő-testület elé a zárszámadás elfogadásáról 
szóló napirend a május 28-i rendkívüli ülésen került 
(ezért kellett összehívni). Kétségtelen, hogy a képvise-
lők némelyikében felmerült annak a kérdése, hogy el-
fogadható-e egy olyan zárszámadás, amely nem tisztá-
zott tételt tartalmaz. A történethez az is hozzátartozik, 
hogy a gazdasági osztály vezetőjének a nem elfogadás 
esetére szóló szankciók ismertetését egy olyan levéllel 
támasztotta alá az akkori jegyző, amely levél az Magyar 
Államkincstártól származott ugyan, de egy márciusi 
határidejű kötelezettség elmulasztása kapcsán kilátás-
ba helyezett szankciókról szólt. 
Végül a Képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal 
a zárszámadást elfogadta. Az, hogy ezt éles vita előzte 
meg, az teljesen normálisnak mondható és annak bizo-
nyítéka, hogy a testület minden lehetőséget mérlegel-
ve, hozza meg végső döntéseit. „Öröm az ürömben”, 
hogy a márciusi határidő késedelem miatti egy hónap-
ra szóló szankció miatt visszatartott támogatást a MÁK 
a következő hónapban átutalta.
(A zárszámadásról bővebben a Herceghalmi Hírmondó 
júniusi számának 2. oldalán olvashatnak.)
UTÁNAJÁRTUNK A BÉREMELÉSSEL
KAPCSOLATOS FELVETÉSNEK
Az alapbérek emeléséről szóló döntést a Képviselő-tes-
tület 2015 márciusában hozta meg, amikor is 7,5 %-os 
béremelést szavaztak meg. Csizmadia Zsuzsa előter-
jesztésében azt javasolta, hogy ne csak a köztisztvise-
lők és a közalkalmazottak kapjanak béremelést, hanem 
az egyéb jogviszonyban álló minimál béresek is kapják 
meg a törvényben előírt béremelést, plusz még a 7,5 % 
önkormányzati emelést is. Ezt a testület 7 igen szava-
zattal elfogadta. Való igaz, hogy az alapbéremelést, 
mint minden hasonló javaslatot a jegyző terjeszt be. A 
dicséret azért illeti meg a képviselőket, mert gondoltak 
arra, hogy a jegyző által beterjesztett személyeken kí-
vül a többi dolgozónak is legyen béremelése.
(Az olvasói levélben kritizált béremeléssel kapcsolat-
ban a Herceghalmi Hírmondó 2015. évi áprilisi számá-
ban az 5. oldalon részletes tájékoztatót olvashatnak az 
érdeklődők.)
Tisztelt Olvasók!
Ezzel a cikkel a júliusi számban megjelent olvasói levél-
lel, és az abban szereplő állítások tisztázásával, vala-
mint az augusztusi számban megjelent nyilatkozattal 
kapcsolatos témát kellően körüljártuk. Ebben a tárgy-
ban legközelebb akkor tudunk visszatérni bármilyen 
formában, ha az üggyel kapcsolatban bármilyen új köz-
érdekű, a közvéleményt feltehetően érdeklő körül-
mény, adat kerül napvilágra.

Szabó György
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nak a rengeteg munkáért, a segítőknek pe-
dig a támogatásért!
15 órakor kezdetét vette a Lekvárpályázat 
eredményhirdetése, és ekkor derült ki az is, 
hogy a gyerekek közül kik készítettek külön-
leges turisztikai térképet. Lehullt a lepel arról 
is, hogy Varga panni, Herceghalom Vízto-
ronyőre kinek adja át a stafétabotot, pardon 
a Víztoronyőr botot: Gebri Dani nyerte el a 
kitüntető címet! Gratulálunk!
A napot Gáll Isis és barátainak hárfakoncert-
je zárta.
Köszönet minden szervezőnek, segítőnek, ci-
vil szervezetnek, támogatónak, együttműkö-
dő partnernek és természetesen a látogatók-
nak a nagyszerű napért.

Markovics Éva
(A fotókat Stark Zoltán készítette)

2015. augusztus 29-re gyönyörű időt kértek 
az idei MagTÁRogató szervezői. Az elmúlt 
hat évben a rendezvény mindig szeptember 
közepén került megrendezésre, és bizony 
többször küzdöttek a lelkes önkéntesek az 
őszi hűvössel, az esővel vagy épp a szélvihar-
ral. Megérdemelte már mindenki, hogy nap-
sütés és kellemes nyárvégi szép idő ragyogja 
be az élményekkel teli találkozásokra alkal-
mas programot.
De talán túlságosan sokan kértek napsütést, 
mert sokkal inkább volt strandidő ezen a 
szombaton, mint fesztiválidő. Ez sem tántorí-
totta el azonban a szervezőket, vendégeket és 
látogatókat attól, hogy eljöjjenek, és együtt 
töltsenek egy nyárzáró nagyszerű napot.
Régen volt már a reggeli kezdés, amikor tíz 
órakor poór Ágnes, a rendezvényt szervező 
Herceghalom Kultúrájáért Egyesület elnöke 
megnyitotta az idei MagTÁRogatót. Nagy iz-
galommal várta ezt a pillanatot az a kéttucat-
nyi ember, aki a KEK körül tördelte a kezeit. 

Amíg ugyanis a vásártéren a Karyah Dance 
hastáncbemutatójában gyönyörködtek a lá-
togatók, a KEK-ben elkezdődött a Herceghal-
mi Fotóklub által kiírt „Herceghalom – Képek-
ben” című fotópályázat kiállítás megnyitója, 
és a pályázat eredményhirdetése. A pályázat 
sikeres volt, a beküldött képekből készített 
kiállítás nagyon sok elismerést kapott a láto-
gatóktól. 

A díjazottak névsorát megtalálják az egyesü-
let honlapján.
Amint véget ért az értékelés és a díjátadó, 
róka szabolcs mesemondó fantasztikus 
előadásán vehettek részt a jelenlévők. Egyre 
többen és többen gyűltek köré, hogy nagyo-
kat kacagva mondogassák aztán egymás-
nak és a szervezőknek, hogy ezt az urat igen, 
máskor is, és újra és újra jó lenne látni Her-
ceghalmon. (Megjegyeztük. / A szervezők)
Még szinte ki sem pihentük magunkat, már-
is a Reneszánsz Hölgyek Társasága előadását 

nézhettük végig, és meghallgathattuk Dr. 
Diószegi György Antal művelődéskutató is-
mertetőjét Mátyás Pajzsáról és a Hunyadiak-
ról. A pajzs a rendezvény napján megtekint-
hető volt a Társaság pavilonjánál. A hölgyek 
még igazi reneszánsz kaláccsal is körbekínál-
ták a résztvevőket.

Kis ebédidei szieszta következett, mely azon-
ban csak a látogatóknak volt pihenés. A szer-
vezők jelentős része ugyanis elvonultegy tit-
kos zugba, hogy felkészüljön: következett a 
Korok Ruhái Társulat fellépése. Fél kettő táján 

végre feltűntek a gyönyörű és izgalmas ruhák-
ba bújt hölgyek-urak itt is, ott is a rendezvény 
területén, magukra vonva a pihenő, beszélge-
tő emberek figyelmét. Kettő után néhány 

perccel pedig elkezdődött a show! Nem túl-
zok, ha azt mondom, hogy megállt az élet a 
környéken. Mindenki tátott szájjal és lelkesen 
tapsolva élvezte a műsort. Köszönet a társulat-

Magtárogató 2015
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Szeptember 1-jén Herceghalomban is elkezdő-
dött az új tanév. A régi tanulók már rutinosan 
gyülekeztek az osztálytermekben, az új elsősök 
pedig szüleik kíséretével, kissé megszeppenve 
érkeztek az iskolába.  8 órakor osztályfőnökeik 
vezetésével felsorakoztak a diákok az iskolaud-
varon. 

Horváthné Gacsályi marianna iskolaigazgató 
köszöntötte a megjelenteket, kötük települé-
sünk vezetőit, és a Himnusz eléneklését követő-
en kezdetét vette az évnyitó ünnepség. Az óvo-
dások köszöntője és petrik sára fuvolajátéka 
után az igazgató asszony mondta el ünnepi be-
szédét. 

„... Mozgalmas, várakozással és kihívásokkal teli 
időszak kezdődik. Büszkeséggel tölt eI, hogy isko-
lánk történetében először 213 tanuló, köztük 38 el-
ső osztályos kezdi meg tanulmányait a Herceg-
halmi Általános Iskolában. Mindez iskolánkban 
folyó kiemelkedő szakmai munkánknak, iskolánk 
jó hírnevének és a demográfiai mutatók emelke-
désének köszönhető. Az évszázados múlt szá-
munkra az alapokat, az erkölcsi tartást, a folya-
matos felemelkedéshez szükséges biztos hátteret 
adja. Iskolánkban a hagyomány és a modernitás 
egyszerre kap helyet, mert ami igazán értékes an-
nak múltja és jövője is van.

... Az értékőrzés mellett az értékteremtés vált ki-
emelkedő feladatunkká, s tesszük mindezt úgy, 
hogy szeretetteljes, családias légkörben kívánjuk 
elérni azt, hogy minden gyermek adottságainak, 
képességeinek, érdeklődési körének megfelelő 
képzést kapjon” – hangzott el.

vIssZatEKINtő

évnyitó a herceghalmi iskolában
Ezután az elsősökhöz szólt: „Ez a nap elsősorban 
rólatok szól, a ti ünnepetek.  Kezdődik az iskola, 
kapuját kitárja, fogad titeket az üdvözlet. Ünnep-
lőbe öltöztetek és először van a hátatokon iskola-
táska. Ez a nap egy új fejezet kezdete az életetek-
ben, most valami megváltozik, már nem óvodás-
ként, hanem herceghalmi iskolásként élitek min-
dennapjaitokat.”
Ebben a tanévben több új pedagógus kezdi 
meg munkáját iskolánkban: az I./a osztályban 

zsohárné stricker Katalin tanító-társa mészá-
ros tünde lesz. Az I/b osztály tanítói Lévai rita 
és Dorogi Lilla.  A felső tagozat tanári gárdája 
Cserháti Andrea magyar nyelv és irodalom sza-
kos tanárral bővült.

Ezután – a szokásoknak megfelelően – igazgató 
asszony bemutatta az elsős kisdiákokat is az is-
kola közösségének, akiket többféle ajándékkal 
is köszöntöttek: mindegyikük kapott egy szem 
diót az iskola előtt álló „tudás fájának” termésé-
ből, markos Katalin igazgatóhelyettes pedig az 
iskolánk egyen-nyakkendőjét osztotta ki nekik. 
A Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány nevé-
ben Cserkuti Julianna egy-egy zöld pólót 
adott át az elsősöknek. Elmondta, hogy isko-
lánk a környezettudatos nevelés során elért 
eredményei alapján elnyerte az „Ökoiskola” cí-

met, ezért készült az idén az iskolapóló a szim-
bolikus zöld színben.
Nem csak az elsősöket várta ajándék ezen a na-
pon: negyedik osztályosaink a Szentírás egy-
egy példányát kapták meg mészáros péter plé-
bános úrtól. 

Horváthné Gacsályi marianna a nyolcadiko-
sokhoz szólt ezután: „Iskolánk végzős diákjaiként 
ti lesztek az alsóbb évfolyamok példaképei. Arra 
kérlek titeket, ennek jegyében töltsétek itt utolsó 
éveteket. Ti most a továbbtanulás, a felvételi előtt 
álltok. Mindent meg kell tennetek, hogy a legjobb 
eredményeket érjétek el. A tavalyelőtt bevezetett 
háromnegyed éves vizsga igazi kihívás lesz a kö-
zépiskolai évek előtt.” 
Beszéde végén igazgató asszony a szülőkhöz 
fordult:
„Külön köszöntöm azokat a szülőket, akik most 
először állnak gyermekükért aggódva, féltve isko-
lába lépésük küszöbén. Bízzanak bennünk, taní-
tókban, tanárokban, hogy jó döntés volt, hogy 
ránk bízták gyermeküket.
Segíteni akaró barátokat lássanak pedagógusa-
inkban, mert közös a célunk, s abban is közösek 
vagyunk, hogy szeretjük a gyerekeket, és nekik a 
legjobbat akarjuk. 
Érezniük kell, hogy nemcsak az iskola vezetése, a 
tantestület, a fenntartó, de a település vezetése is 
mindent megtesz gyermekeik harmonikus fejlő-
dését biztosító körülmények megteremtésével. Az 
a célunk, hogy a Herceghalmi Általános Iskola 
olyan hely legyen, ahol jó diáknak lenni, ahol szí-
vesen dolgoznak a tanárok, elégedettek a szülők, 
ahol minden lehetőség adott arra, hogy diákjaink 
a legsokoldalúbb fejlesztést kapják. 
Mindennapi munkánkhoz sok örömet, jó egészsé-
get, a gyermekekben a lehetőségek birodalmának 
felfedezését, a szülőkben igaz segítőtársakat, ve-
lük együtt elért és megélt sikereket, optimizmust, 
a pedagógustársakkal együtt pedig jó csapat-
munkát kívánok! 
Ezekkel, a gondolatokkal vezérelve a 2015/2016-
os tanévet megnyitom!”

9 órakor megszólalt a 2015/2016. tanév első be-
csengetése.

Sz.Gy.
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Lékáné szegedi borbála elnök köszöntője 
után az esélyegyenlőség fogalom meghatá-
rozásáról beszélt, majd a mozgáskorlátozott 
emberek rendeletben meghatározott esély-
egyenlőségéről, jogaikról, és jelenlegi hely-
zetéről szólt.

Előadásában az egyik legfontosabb gondo-
latként arról beszélt, hogy mit jelent, amikor 
az egyenlő esélyekről beszélünk:
„A közszolgáltatás egyenlő eséllyel hozzáfér-
hető akkor, ha, igénybevétele
– az igénybevevő állapotának megfelelő önál-
lósággal,
– mindenki, különösen a mozgási, látási, hal-
lási, mentális és kommunikációs funkciókban 
sérült emberek számára akadálymentes, ki-
számítható, értelmezhető és érzékelhető, to-
vábbá az az épület, amelyben a közszolgálta-
tást nyújtják, mindenki számára megközelít-
hető, a nyilvánosság számára nyitva álló része 
bejárható, vészhelyzetben biztonsággal el-
hagyható, valamint az épületben a tárgyak, 
berendezések mindenki számára rendeltetés-
szerűen használhatók, és a szolgáltatások 
egyformán igénybe vehetők”– mondta az el-
nök asszony.
A társadalmi csoportok és a fogyatékosok 
közül különösen a mozgásszervi betegség-
gel rendelkezők esélyegyenlőségének javí-
tását kell szem előtt tartani:
A fogyatékossággal élő emberek esély-
egyenlőségének alapvető szabályait az 
ENSZ Rokkantak Évtizede (1983–1992) ide-
jén szerzett tapasztalatok alapján dolgozták 
ki. Az alapvető szabályok célja az, hogy biz-
tosítsák a fogyatékossággal élők számára, 
hogy társadalmuk tagjaiként ugyanazokkal 
a jogokkal és kötelességekkel rendelkezze-
nek, mint mindenki más.
Az 1998. évi XXVI. törvény 3. § kimondja, 
hogy a fogyatékos személyek az őket min-
denki mással egyenlően megillető jogaikkal 
állapotukból fakadóan kevéssé tudnak élni, 

„Esélyegyenlőségi nap”
Beszámoló a Mozgáskorlátozottak Egyesületének augusztus 15-én,
az Ifjúsági Házban megtartott rendezvényéről.

ezért indokolt, hogy minden lehetséges 
módon előnyben részesüljenek.
Az akadálymentesítési kötelezettség az 
1998. évi XXVI. törvény szerint 2005. január 
1-jéig akadálymentessé kellett tenni vala-
mennyi közhasználatú épületet.
Ezzel összhangban kérte az elnök asszony a 
rendezvényen résztvevő erdősi László Pol-
gármester úrtól makay István alpolgármes-
ter úrtól a mozgáskorlátozottak részére po-
zitív diszkrimináció alkalmazását helyi dön-
téseik, határozataik meghozatalánál.
Kérte, hogy a költségvetés készítésénél a 
képviselő testületet egy akadálymentesítés-
re előirányzott forrás hozzon létre és erre a 
célra pénzt különítsen el.
Nagyon fontos, hogy nem csak az épületbe 
való bejutás legyen biztosítva, hanem a 
épületen belül történő teljes akadálymen-
tes közlekedés, küszöbmentesítés és megfe-
lelő szélességű ajtók biztosítva legyenek. 
Lényeges, hogy a villanykapcsolók megfele-
lő magasságban legyenek, a mosdók hasz-
nálata is legyen elérhető a kerekes székesek 
számára. Pl. KEK, Orvosi rendelő. Kérjük, 
hogy az utak, járdák, terek, intézmények fel-
újításánál is az akadálymentesség legyen 
alapvető szempont, – mondta Lékáné sze-
gedi borbála.
Beszédét azzal zárta, hogy nemcsak a 60 fő 
mozgássérült ember érintett ebben, hanem 
családtagjaik, barátaik is, s így már jelentős 
méretű társadalmi csoport életminőségé-
nek javításáról lenne szó. Ha a babakocsis 
kismamákat és a nehezen mozgó idős em-
bereket is figyelembe vesszük, akik számára 
szintén könnyebbséget okoz egy akadály-
mentes mosdó, egy lift vagy egy rámpa, a 
lakosság majd fele érdekeltté válik.
Lékáné szegedi borbála nagy probléma-
ként jelezte, hogy 2012. január 1-től a rok-
kantsági nyugdíjrendszer reformjának so-
rán a rokkantsági, baleseti rokkantsági 
nyugdíjak és az egészségkárosodott szemé-
lyek szociális járadékai helyébe új ellátási 
formaként a megváltozott munkaképessé-
gű személyek ellátásai lépett. Ez időponttól 
a mozgáskorlátozottak helyzete egyre sú-
lyosbodik, pl. minden 60 évet be nem töl-
tött megváltozott munkaképességű sze-
mélyre rákényszerítették, hogy kérje újbóli 
orvosi felülvizsgálatát, melynek során a bi-
zottságok nagyon sok beteg embert vissza-
minősítettek. Megszűnt a rokkant nyugdíj, 
az új ellátás már nem számit munkaviszony-

nak és elismert szolgálati időnek sem. Egy 
segélyszerű ellátás lett. Szintén újra kellett 
kérni minden parkolási engedéllyel rendel-
kező személyeknek a jogosultságot a bi-
zottságoktól, az újabb vizsgálatok alkalmá-
val az igénylők 60 %-a nem kapta meg a jo-
gosultságot. A személygépkocsi szerzési tá-
mogatásigénylési lehetőségétől pedig a 
legsúlyosabb rétegek is ki vannak zárva, mi-
vel nincs a számukra megfelelő illetve igé-
nyelhető gépkocsi. Szigorodtak és egyre szi-
gorodnak a törvények a fogyatékos embe-
rek életében.
Ezt követően Hajdu Józsefné tartott elő-
adást a pszichés betegek esélyegyenlőségé-
ről, illetve a ADHD-s beteg gyerekek állapo-
táról beszélt,érzékenyítette a résztvevőket.
Érzékenyítő előadásokat óvodás – iskolás 
korban kellene elkezdeni, hogy már fiatal-
korban segítsék a mássággal szembeni elfo-
gadást. Erre a fogyatékosok felkészültek és 

már „szakvizsgával” rendelkező fogyatéko-
sok tartanak ilyen érzékenyítő előadásokat 
szerte az országban, megjelennek nagyobb 
rendezvényeken, falunapokon.
Ezt követően kötetlen beszélgetésre került 
sor. 

A résztvevők a nagy meleg ellenére nagyon 
jól érezték magukat, ami azt is bizonyítja, 
hogy este 20 órakor zártuk a rendezvényt.

Léka István elnök helyettes



KATOLIKUSOK, GYERTEK HAZA – AZ ISTEN HÁZÁBA!
a bIa rómaI KatolIKus plébÁNIa HErcEgHalomI fIlIÁja

2015 oKtóbEr HavI sZENtmIséINEK és lIturgIKus EsEméNYEINEK IdőpoNtjaI

a fIlIa mEgHÍvója
szeretettel várunk mindenkit 2015. órtóber 17-én szombaton

csalÁdI délutÁNra
lélEK, EmbEr, KÖZÖsség…

SZENTMISÉK/IGELITURGIÁK HERCEGHALOMBAN
szombatonként 18.00 órakor kezdődnek.

A Szentmisék előtt 17.30 órakor:
„PROHÁSZKA IMASZÖVETSÉG” KÖZÖS RÓZSAFŰZÉR IMÁDKOZÁSA

fIgYElEm!
szeptember 26-án a szentmise elmarad a mátraverebélyi szentkúthoz 
történő zarándoklat miatt. 
október 3. szombat
Évközi 27. vasárnap ünnepe
október 8. csütörtök
SZŰZ MÁRIA, MAGYAROK NAGYASSZONYA,
MAGYARORSZÁG FŐ PÁTRONÁJA.
október 10. szombat
Évközi 28. vasárnap ünnepe
október 17. szombat
Évközi 29. vasárnap ünnepe
KERESZTÉNY SZELLEMISÉGŰ CSALÁDI DÉLUTÁN 15.00 órától
október 24. szombat
Évközi 30. vasárnap ünnepe
október 31. szombat
Évközi 31. vasárnap ünnepe
MINDENSZENTEK ÜNNEPE (PARANCSOLT ÜNNEP)

KÖZÉRDEKŰ KÖZLEMÉNY
Szeretettel és tisztelettel köszönjük Makay Istvánné keresztény testvérünk-
nek az áldozatos munkáját mellyel Filiánk egyházi hozzájárulását, pénztáros-
ként kezelte. 2015. szeptember 1-től Filiánk pénztárosa Miklós Ferencné lesz. 
Munkájához ez úton is kérjük égi édesanyánk Szűz Máriánk segítségét. Sze-
retettel, tisztelettel kérjük Filiánk testvéri közösségét, hogy a 2015. évi egyhá-
zi hozzájárulást rendezni szíveskedjenek – Szentmise, Igeliturgiai alkalomkor 
a sekrestyében.

„KERESZTÉNY SZELLEMISÉGŰ HÉTFŐ ESTI BESZÉLGETÉSEK” 
Szokásos összejövetelünkre 2015. október 5-én hétfő este 18.00 órakor 
lesz, melyre mindenkit szeretettel várunk
Herceghalmon élő, dolgozó, látogatásra-pihenésre betérő keresztény test-
véreinket szeretettel várjuk Szentmisére!

Egyházközségünk hitéletéről, kaphat tájékoztatást
a http://www.biaikatolikus.hu, és a 
http://www.herceghalom.hu 
községünk honlapján az egyházi hírek között.

Klikkeljen rá Ön is / Te is! Térjen / Térj be hozzánk, mert a harang Önökért / 
Érted is szól!

Szeretettel: Lányi István
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Felelős szerkesztő: szabó györgy  •  Telefon: 06 30 512 3810  •  E-mail:  h.hirmondo@gmail.com

A lapban megjelenő cikkeket a felelős szerkesztő írta. más esetekben a cikk szerzője az írás végén olvasható.
A fotókat szabó György készítette. 
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A Herceghalomi Hírmondó következő (XVII. évf. 10.) lapszáma várhatóan 2015. október 26-án jelenik meg. 
Lapzárta október 8-án lesz.

Kéziratokat, hirdetéseket ezidáig lehet leadni a polgármesteri hivatal titkárságán, vagy küldhetők el a fenti e-mail címre.
A Hírmondó korábbi számai a Községi Könyvtárban megtalálhatók és helyben olvashatók.

A felelős szerkesztő, a lapban megjelenő politikai tartalmú írásokban a képviselők által elmondottakkal (idézetekkel) 
kapcsolatban semmilyen felelősséget nem vállal. Az olvasói levelek tartalmáért az aláíró tartozik felelősséggel.
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Hívjuk és várjuk 2015. október 17-én (szombaton) délután 15.00 órától 
Filiánk közösségébe – templomunkba a KEK-be, hittanos gyermekein-
ket, szüleikkel és barátaikkal együtt – ismerkedésre. Szeretnénk bemu-
tatni Egyházközségünk – Filiánk történetét, templomunk építésének 
történetét, hétköznapi életünket. Ismerjük meg egymást! Hisszük és 
valljuk, hogy e délután „közösség építő és erősítő családi délután” lesz 
– ha Önök (szülők és gyermekeik) közösen akarják. Közösséget építeni 
a jövőbe vetett bizalmat jelent. Erre az útra hívunk minden családot, vi-

lágnézeti hovatartozás nélkül. Töltsünk együtt egy tartalmas délutánt. 
Természetesen az szombat délutánt 18.00 órától Szentmisével – egy 
hálaadással zárnánk, bízva abba – hogy miután megismertük egymást 
– Filiánk közössége tovább erősödik és gyarapodik lélekszámban, mert: 
ahogy Szent Ágoston mondja „Egyedül a szeretet az, mely mindent le-
győz, s ami nélkül minden semmit sem ér, s ami bárhol van, mindent ma-
gához vonz.”

Mészáros Péter Plébános Atya

„Ne menj kifelé, magadba térj vissza, a belső emberben lakozik az igazság”… mondja tanításában szent Ágoston. számunkra a XXI. század 
küszöbén sokkal, de sokkal többet jelent ez szent Ágostoni gondolat, mint sejtjük - a reánk zúduló információk „szűretlen” világában. Las-
san csak – „okos gépeinken” keresztül, ismerjük egymást. tegyük fel a kérdést: Jó dolog ez? Nem! mit tehetünk, azért – hogy ne így legyen?

minden ember életében vannak pillanatok, amikor el kell, hogy gondolkodjon, mely úton akar járni, mit akar követni?




